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1. VERWELKOMING- OPVOLGING VORIG VERSLAG DD 21/04/2023  
De voorzitter verwelkomt iedereen, overloopt de verontschuldigingen en het vorige verslag. 

• Het IROJ OVL ontving een antwoord van minister Crevits nav een IROJ signaal betreffende de 

oproep rth pilootfase vaph. Dit antwoord werd meegestuurd met de IROJ uitnodiging. In de 

brief geeft men aan verbaasd te zijn over sommige signalen en worden tegenargumenten 

opgesomd. Aanvullend geeft men aan te begrijpen dat een IROJ bezorgd is om de 

kwaliteitsvolle invulling van de zorg en ondersteuning voor personen met een handicap en zal 

men de IROJ voorzitter uitnodigen op een reflectiegroep. Tot op heden heeft de IROJ 

voorzitter nog geen uitnodiging mogen ontvangen. Daphne wordt gevraagd eens na te gaan of 

de reflectiegroep reeds opgestart werd. 

• Update serious case review nav overlijden van Raoul: Er is momenteel nog geen nieuws. Het 

initiatief ligt bij het kabinet. 

• We lijsten vanuit het IROJ OVL   beschikbare zalen in Oost-Vlaanderen.xlsx op. Bedankt om 
voor uw regio/sector de lijst aan te vullen  

• We bouwen als IROJ OVL mee aan het overzichtelijk maken van de Oost-Vlaamse Jeugdhulp en 
verzamelen hiervoor interessante ppt’s/uiteenzettingen en video’s op de IROJ website Oost-

Vlaamse Jeugdhulp uitgelegd | IROJ. Bedankt om ook hier relevante info door te geven. 
 

Het verslag van het vorige overleg dd 21/04/2023 wordt goedgekeurd zonder 
opmerkingen. Daphne polst eens of de reflectiegroep waarvan sprake in de brief van de 
minister reeds opgestart werd en koppelt terug naar de IROJ voorzitter. 
Het IROJ OVL doet een warme oproep om beschikbare zalen in OVL mee op te lijsten. 
Aanvullend wordt ook gevraagd om interessante ppt’s/filmmateriaal te verzamelen ifv het 
helpen overzichtelijk maken van de Oost-Vlaamse Jeugdhulp. 

+1/sector ok 

2 cliëntv. ok 

2de 

vergadering 

/ 

https://kindengezin.sharepoint.com/:x:/r/sites/jeugdhulp/overleg/iroj/ovl/2023/IROJ/beschikbare%20zalen%20in%20Oost-Vlaanderen.xlsx?d=w4ce07a0a53f04831b58e6f0a1527db07&csf=1&web=1&e=za0jSg
https://iroj.jeugdhulp.be/documenten/oost-vlaamse-jeugdhulp-uitgelegd
https://iroj.jeugdhulp.be/documenten/oost-vlaamse-jeugdhulp-uitgelegd
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2. SIGNALEN CLIËNTVERTEGENWOORDIGERS 
Op vraag van de cliëntvertegenwoordigers en naar voorbeeld van IROJ WVL neemt het IROJ OVL bij de start 

van de vergadering tijd en ruimte om eigen signalen van de cliëntvertegenwoordigers, los vd agenda, te 

kunnen inbrengen.  

• Een studente criminologie en vrijwilligster van ’t tzitemzo heeft een online toneelstuk gemaakt 

over haar eigen ervaringen met jeugdhulp: Dossier o (onmacht, onbegrip). Aangezien dit 

toneelstuk inhoudelijk heel sterk is en bovendien professioneel omkaderd wordt met muzikale 

ondersteuning van een bekende muzikant wordt de vraag gesteld aan het IROJ OVL of zij hier 

mogelijks iets in zien ifv samenwerkingen/gebruik. Verdere pistes worden verkend samen met 

Karin, Daphne en Ethel. Het idee werd aangehaald om in jan 2024 een IROJ event te 

organiseren en dit toneelstuk te gebruiken als insteek voor een debat over jeugdhulp. 

• Voor een toekomstige ‘inspiratiedag’ van de IROJ wg participatie doet men een oproep naar 

good practices rond  participatieve methodes en het gebruik van de grabbelbox. De IROJ 

werkgroep werkt op heden aan een inventarisatie en bijhorende event voor het najaar 2023 

• Er vond een hoorzitting complexe scheidingen plaats in het Vlaams parlement rond de positie 

vh kind bij hoogconflictueuze scheidingen. Er werd een bijdragen geleverd door ’t zitemzo, 

KRC, caw,… Het Vlaams parlement plant hierrond initiatieven te nemen.  

Het IROJ OVL vindt het idee van het toneelstuk interessant. Karin, Ethel en Daphne 
bekijken wat dit kan betekenen voor de Jeugdhulp in Oost-Vlaanderen. Het IROJ OVL roept 
al haar leden op om good practices rond participatieve methodes/ervaringen met het 
gebruik van de grabbelbox door te geven aan lisselotte.lowagie@opgroeien.be of 

karin.maes@tzitemzo.be of deel te nemen aan de IROJ wg participatie 13/06 (vm) vac Gent. 
Dit in functie van het organiseren van een inspiratiemoment begin 2024. 

3. TOEKOMSTIG DECREET GEÏNTEGREERD JEUGD- EN GEZINSBELEID  
Er is momenteel een eerste versie van het decreet en de memorie van toelichting. De inhoud van het decreet 

is de legistieke vertaling van de conceptnota. Deze eerste versie is voorgelegd aan het raadgevend comité 

vaph en opgroeien en aan het CAW.  Op basis van de besprekingen zal deze bijgewerkt worden.  

Bespreking: 

• De connectie met onderwijs is niet evident (Ruth Dufromont is lid vh ACO). Binnen het 

agentschap Opgroeien is er ondermeer een werkgroep onderwijs-welzijn waar men connectie 

met onderwijs maakt. 

• De praktijk leert dat kinderen/jongeren en hun gezinnen uit de jeugdhulp véel 

jeugdhulpactoren, jeugdhulpdiensten en voorzieningen ontmoeten gedurende hun trajecten 

(van preventie naar meer ingrijpende settingen). Er komen dan ook vragen bij de beoogde 

trajectondersteuning. De vraagt wordt gesteld of men, gezien de schaarste aan aanbod, daar 

op moet inzetten?  

• Netwerken krijgen een belangrijke plek bij de uitwerking van dit decreet. Men denkt na over 

wie/wat de dragende structuren vd Jeugdhulp kunnen worden. Zijn de netwerken 

1g1p/overkopnetwerken voorbeeldconstructen terwijl de praktijk al een aantal operationele 

inefficiënties kent? 

• Vaststelling dat men ad IROJ’s geen reflecties vraagt 

• De cliëntvertegenwoordigers geven aan dat naast een herwerking van het decreet IJH ook het 

decreet rechten van minderjarigen in IJH (DRM) momenteel wordt herwerkt. Ivm met dat 

decreet werden 2 stakeholders-bijeenkomsten georganiseerd.  

Het IROJ OVL neemt kennis van de stavaza met betrekking tot het toekomstige decreet  
geïntegreerd jeugd- en gezinsbeleid en kijkt uit naar de finale teksten. 

https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1730935
mailto:lisselotte.lowagie@opgroeien.be
mailto:karin.maes@tzitemzo.be
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4. CRISIS – EN INVESTERINGSPLAN MINISTER CREVITS  
Een update van het proces inzake het crisis- en investeringsplan wordt overlopen door de voorzitter van de 

provinciale netwerkstuurgroep crisis (zie pp). 

Bespreking 

• De perceptie leeft dat er veel overleggen op verschillende plaatsen plaatsvinden maar het is 

niet altijd helder waar wat besproken wordt bv overleg rond shelter.  

• 1g1p zal partner worden en wordt betrokken bij verschillende brainstormsessies (o.m. rond 

vrijwilligers) 

• Sommige middelen zijn tijdelijk andere recurrent 

• Caw OVL kreeg 2 extra VTE ifv brug naar volwassenperspectief 

• Er komt crisisopvang binnen vaph: wat zijn de minimale verwachtingen van 

crisisbegeleidingen? Aanvullend is er ook aandacht voor vaph problematieken binnen 

crisisopvang/begeleiding ifv bepalen zorgzwaarte (ervaringen in OVL met Tanderuis). Daphne 

maakt connectie tussen platform minderjarigen en PNSGC 

• 7/7 opvang binnen de mfc’s start met extra financiering vanaf sept. Wie zijn eigen capaciteit 

opschaalde binnen zijn vaste enveloppe is op heden niet zo tevreden gezien er nu extra 

middelen voor wie dit nog niet deed. Er vindt maandelijks een bijeenkomst plaats met de 

MFC’s en Sven Pans van het VAPH om dit te concretiseren. Vanuit het IROJ werd 2 jaar geleden  

een bevraging georganiseerd over dit onderwerp (zie overzicht in de pp). De voorzieningen die 

in de weekends minder jongeren opvingen zullen hun werking kunnen bijsturen. Vraag aan het 

platform minderjarige om dit mee vast te nemen. 

• Tijdens een netwerkdag van de VVSG besprak men de stijgende regierol van de lokale besturen 

(overkopnetwerken, huizen van het kind netwerken, netwerken buitenschoolse opvang en 

activiteiten, loket kinderopvang verankeren in de netwerken hvk, …). De VVSG voorziet 

ondersteuning voor de lokale besturen maar toch blijft dit geen evident verhaal voor de 

kleinere gemeenten.  

• Behandeling A-documenten nav taskforce crisis in de jeugdhulp. In opvolging van de taskforce 

maakt men ook werk van administratieve vereenvoudiging. Vanaf 01/07/2023 wordt aan ACT 

gevraagd om alle a doc’s te behandelen als consensusdossiers. Een erkend MDT doet zoals 

voorheen een aanvraag maar de overheid neemt hierbij geen inhoudelijke beslissingen meer 

(check indicatiestelling inhoud en termijnen, combinatie modules,..). Men hoopt zo jongeren 

sneller op wachtlijsten te kunnen plaatsen. Enkele bedenkingen: Elke voorziening kan een 

vraag stellen en wordt verondersteld voldoende zicht te hebben op termijnen, aanbod, … 

Positionering in volledig aanbod diagnostiek? Waar ga je prioritair op inzetten? Hoe gaan ze 

zich subsidiair inzetten? Met wie ga je afspraken maken rond wie doet wat? Plan met lokale 

partners? Wat met gezinshuizen? Na wachtlijst moeten jongeren nog op de instroomlijsten 

komen,…Decretaal zit het gebruik van de a doc’s nog verankerd, net als het onderscheid 

NRTJ/RTJ. Vanuit het IROJ komt de opmerking dat dit (beheerslogica loslaten door 

administratie) een politieke keuze is en niet zoals vermeld werd dat de tastforce dit heeft 

gevraagd. Er volgt een officiële communicatie van het agentschap Opgroeien.  

Het IROJ OVL verwijst naar het overzicht dat opgemaakt werd nav een bevraging MFC’s 
rond hun bezettingscijfers in het weekend. Het IROJ OVL vraagt het platform minderjarigen 
om obv het overzicht na te denken over wie extra inspanningen kan leveren om het 7/7 
aanbod in Oost-Vlaanderen te realiseren.   

Het IROJ OVL meent dat er omtrent het crisisplan veel beweegt maar dat het niet voor alle 
partners duidelijk is wat waar besproken wordt. 
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Het IROJ OVL wil inspelen op de komende wijziging (per 1 juli) mbt het gewijzigde gebruik 
van A doc’s en organiseert, samen met ACT OVL, een online info moment (hoeveel dossiers 
werden er nu geïndiceerd? Hoeveel tijdswinst zal dit opleveren? Hoe zit dit met aanvragen 
prior’s? temijnen? Combinaties modules? De bedenking wordt geuit deze beslissing een 
politieke keuze en dat de schaarste op deze manier niet opgelost geraakt. Officiële 
communicatie volgt vanuit het agentschap Opgroeien. 

 

5. POSITIE OSD BIJ HCS (HOOGCONFLICTUEUSE SCHEIDINGEN)  
 

De instroom van dossiers met complexe scheidingen is hoog in de diensten OCJ en SDJ. Complexe 

scheidingen brengen professionals uit evenwicht. De afdeling OSD heeft ter ondersteuning van de 

consulenten een kadertekst gemaakt tvv houvast, waarin vanuit de visie van ‘parallel solo ouderschap’ wordt 

geduid wat wordt verwacht van een consulent in zijn mandaat Maatschappelijke Noodzaak (en ook wat niet). 

Isabelle schetst de uitgangspunten van de visietekst (zie bijlage meegestuurd met de agenda). 

Alle OSD medewerkers (consulenten, stafleden, leiding) volgen samen een 3-daagse opleiding ism Vanessa 

Maes. Laatste dag heeft plaats op 15/06. Hieropvolgend volgt nog een traject van intervisie en wordt er een 

toolpakket ter beschikking gesteld voor consulenten. Daarna wordt dit traject nog vervolgd met het 

uitwerken van de positionering van consulenten in situaties van ‘contactbreuk’. 

Isabelle heeft ook in mei de visietekst gepresenteerd op haar werkingsoverleg met alle jeugdrechters, 

parketmagistraten en parketcriminologen. Zij stelt ook voor dat deze visietekst kan worden gedeeld met de 

stuurgroep HCS (werkgroep IROJ). Een lid van haar staf die hieraan deelneemt, kan dit opnemen.  

Het IROJ OVL neemt kennis van deze visietekst en vindt het zeker goed om deze visietekst 
te delen met de provinciale IROJ wg HCS waar een provinciale visietekst wordt voorbereid 
ifv provinciale communicatie en uitwerken van provinciale studiedagen.   

 

6. OPROEP ONDERWIJSAMBASSADEURS/ NIEUW LEERSTEUNDECREET 

VANAF SEPT 2023 - ZIE PPT 
Onderwijsambassadeurs (zie ppt) 

Daphne licht de oproep toe.  

Cijfers tonen aan dat jongeren binnen jeugdhulp het niet altijd zo goed doen inzake schoolloopbaan. Dit 

recht op onderwijs geraakt soms ondergesneeuwd door de vele andere zorgen. Via de 

onderwijsambassadeurs wil het Agentschap Opgroeien werken aan betere infodoorstroming, alertheid, … om 

de schoolloopbaan van alle jongeren optimaal te laten verlopen. Het IROJ OVL roept op om mensen aan te 

duiden binnen uw diensten rond het thema onderwijs en deze namen door te geven aan 

frederik.declercq@vzwapart.be . Op heden wordt ook verder nagedacht om een koppeling te maken met 

naft projecten en 1g1p samenwerkingsverbanden. 

 

leersteundecreet (zie ppt) 

Vanaf 1/09/2023 start het leersteundecreet.  

Het M decreet had als doel om meer ondersteuning te bieden id klas maar id praktijk werd het kind toch nog 

soms uit de klas gehaald. Doel van het leersteundecreet is om kwaliteitsvol onderwijs voor alle lln te 

ondersteunen zodat het werkbaar blijft voor leerkrachten en schoolteams. Er wordt ingezet op 

samenwerking tss gewoon onderwijs en buitengewoon onderwijs. Er komen 4 specifieke leersteuncentra met 

meer expertise handicap, inclusie,… met als taak de competenties van leerkracht verhogen, inclusieve cultuur 

en klaspraktijk verbeteren, samenwerking met gewoon en buitengewoon onderwijs versterken,…De 

netwerkondersteuners worden leersteunondersteuners. CLB’s krijgen prominentere rol: doorlichting of de 

hulp voelbaar is op de klasvloer. 

mailto:frederik.declercq@vzwapart.be
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Bespreking: 

- Onderwijsbehoefte primeert, diagnoses worden losgelaten 

- gon begeleiding was vroeger minder mogelijk 

- multidisciplinaire overleggen op school, samenwerkingen met car’s,… bij opstart gaat clb alle 

betrokken partners beluisteren, ook PAB assistenten 

- niet zo veel verschil met m decreet. Ondersteuningsnetwerken hebben 5 jaar gedraaid en nu 

legistieke verankering 

Het IROJ OVL vraagt de info rond de onderwijsambassadeurs en leersteundecreet te 
verspreiden binnen de sectorale overleggen en reflecties/signalen terug te koppelen indien 
wenselijk.  

7. TERUGKOPPELING IROJ WG EN INTERSECTORALE NETWERKEN 

(DAPHNE-ZIE PP)/IROJ REGIOPLAN 
Er wordt adhv een pp een overzicht getoond van de voorbije IROJ werkgroepen en Oost-Vlaamse 

intersectorale overleggen die plaatsvonden.  

Bespreking: 

Vanuit de netwerkstuurgroep AO komt het signaal dat clb diensten een stijging van situaties van 

verontrusting zien. Ze blijven de kaart van preventie trekken en moeten soms afbakenen en zoeken naar 

alternatieve vormen van hulpverlening (groepsaanbod samen met cgg) om het hoofd boven water te kunnen 

houden. In de regio wordt een zorgpad suïcide opgestart om samenwerkingsafspraken te maken. 

De opmerking wordt gemaakt dat de Oost-Vlaamse forumgroep Sofs niet thuis hoort in dit lijstje, maar 

interne werking is van OSD. 

Het IROJ OVL volgt deze evoluties mee op en vraagt om telkens alert te zijn voor 
afstemming om overlap te vermijden. 

8. MONITORING OOST-VLAAMS JEUGDHULPAANBOD 
Voorstel van IROJ advies mbt aanvraag Oost-Vlaamse OOOC’s 

Het IROJ OVL meent dat er op grond van onbekende info en geformuleerde aandachtspunten in het advies 

op heden geen positief advies kan geformuleerd worden omtrent de  aanvraag naar omzetting van 

ambulante en mobiele modules naar flexibel, traject- en  rechtstreeks toegankelijke modules. Verdere 

afstemming en uitklaring dringen zich op voordat er een positief advies geleverd kan worden. Het IROJ OVL 

kan deze aanvraag niet positief adviseren en vraagt aan de OOOC’s om hun aanvraag met de elementen te 

herwerken en opnieuw in te dienen. 

Bespreking: 

Kunnen we ons als IROJ eens bezinnen over de tendens van het afbouwen van residentiële plaatsen? 

Reconversie is niet de oplossing.  

Het IROJ OVL besprak het voorstel van advies en formuleerde haar definitief advies (zie 
bijlage). Het IROJ OVL kan deze aanvraag niet positief adviseren en vraagt aan de OOOC’s 
om hun aanvraag bij te werken en opnieuw in te dienen. Bert contacteert Joris nav deze 
beslissing. Daphne verstuurt het aangepaste advies naar de OOOC’s. 

Rondvraag naar recente nieuwtjes per sector 

• OCJ Gent kent een ongeziene instroom aan dossiers (80 aanmeldingen) en kampt zoals andere 

diensten met een personeelstekort. Hierdoor moet men prioriteren op kinderen in gevaar. 

Chronische problematieken worden niet als prioriteit beschouwd. 

De vraag wordt gesteld of er een Raoul-effect merkbaar is in het Gentse? 
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Het IROJ OVL vraagt elke afgevaardigde om nieuwigheden en of wijzigingen in het aanbod 
van hun sector kenbaar te maken. Op deze manier informeren we elkaar en zorgen we 
voor een afgestemde monitoring van de Oost-Vlaamse Jeugdhulp. 

9. VARIA 
IROJ budgetvragen 

o Voorstel wordt besproken om met het IROJ OVL een intersectoraal IROJ netwerkmoment 

te organiseren in jan 2024.  

o Budgetvraag inspiratiebeurs jovo w&d 1345 euro. Er was reeds principieel een akkoord 

voor 2000 euro. Locatie +  10 euro pp voorzien voor 200 personen catering  

o Budgetvraag inspiratiebeurs AO, huur locatie 475 euro, 26/09 

Het IROJ OVL keurt de budgetvragen goed en wenst de initiatieven veel succes. Bij de 
uitnodigingen vraagt het IROJ OVL om steeds expliciet te vermelden dat het IROJ OVL deze 
actie organiseert ism de desbetreffende IROJ wg’n. 

Nieuw BVR ELZ / transitieproces betrekken jeugdhulp in zorgraad (Koen)- Werd niet besproken en wordt 

verplaats naar het IROJ van september. 

De zorgraden zullen vanaf 2024 verruimd worden met organisaties VAPH en Opgroeien. 

Hoe de vertegenwoordiging in deze zorgraden vastgelegd wordt, wordt momenteel besproken in 

werksessies. Vraag is wie een goede vertegenwoordiging kan opnemen (1G1P, HVK, Overkop, …)  

Bedoeling is dat de zorgraden zouden evolueren naar open netwerkorganisaties. 

 

 

Volgende bijeenkomst 29/09/2023 

Mogelijke agendapunten: 

• Opvolging verslag 02/06/2023 

• signalen cliëntvertegenwoordigers  

• zelfevaluatie 1g1p 

• IROJ regioplan-budgetvragen/wg vorming? 

• Nieuw bvr ELZ 

• Data 2024 

• Evaluatie iroj:  

o Rollen definiëren (wie wil je betrekken of informeren,…) 

o Breng en haal oefening: wat breng ik in, wat haal ik er uit? 

• Omzendbrief jovo 

• … 


